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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till statsrådet Mikael Damberg (S)

2019/20:590 Kinesiska bolagsförvärv

Nyligen publicerade Totalförsvarets forskningsinstitut (FOI) den första allmänt 
kända kartläggningen av kinesiska bolagsförvärv i Sverige. Den är intressant 
inte minst mot bakgrund av Kinas stormaktsambitoner och sambandet mellan 
de svenska förvärvade bolagens verksamhetsområden och de områden som den 
kinesiska regimen uttalat som viktiga. Detta gäller särskilt i den statliga 
industriplanen Made in China 2025, vilken specificerar områden som viktiga i 
syfte att göra landet tekniskt självförsörjande och i vissa fall världsledande. 

I FOI:s studie framgår det också att det troligen finns ett mörkertal gällande 
antalet kinesiska uppköp på grund av svårigheter med datainsamling och att det 
i frågan finns ”ett utrymme för fortsatta och fördjupade kartläggningar”. 

Utöver Kinas ambitioner på den globala scenen är Kina inte som vilket land 
som helst, utan landet är en auktoritär enpartistat. Kinesiska bolag är i lag 
skyldiga att samarbeta och dela med sig av information till regimens 
underrättelsetjänst. Det är därför inte oproblematiskt att kinesiska företag, 
direkt eller indirekt, köper upp svenska företag och svenskt kunnande. Ytterst 
står svensk konkurrenskraft, innovationsförmåga och säkerhet på spel. 

Mot bakgrund av det ovan anförda vill jag rikta följande fråga till statsrådet 
Mikael Damberg:

 

Avser statsrådet att vidta åtgärder för att möjliggöra en fördjupning av 
kartläggningen av kinesiska bolagsförvärv i Sverige, och vilka åtgärder har 
ministern och regeringen vidtagit eller kommer att vidta för att förhindra 
potentiella säkerhetsrisker kring kinesiska företagsköp?

………………………………………

Tobias Andersson (SD)

Från Riksdagsförvaltningen
2019-12-06
Besvaras senast
2019-12-18 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Johan Welander


